
ACTA DE LA SESSIÓ  ORDINÀRIA DEL PLENARI DE L'AJUNTAMENT  DE 
DIA 1 DE FEBRER DE 2024.-

A la Casa Consistorial de Petra, a les 21,08 hores del dia 1 de febrer de 2024, es 
reuneixen en primera convocatòria, als efectes de realitzar sessió pública ordinària del 
Plenari de l'Ajuntament de Petra, els regidors que a continuació es relacionen:
   

Sr. Miquel Jaume Horrach               
Sr. Víctor Manuel López Sánchez       
Sra. Magdalena Márquez Ribot
Sra. Catalina Bujosa Bujosa
Sr. Rafel Font Bauzá
Sra. Catalina Gibert Riera
Sra. Maria Montserrat Oliver Font
Sr. Gabriel Sancho Sbert (telemàticament)
Sr. Pere Josep Bauçà Ferrer
Sra. Antònia Gual Bauzà

            
 No assisteixen:  --     

      
Actua  com a  Secretari  el  qui  ho  és  de  la  Corporació,  Sr.  Francisco  González 

Benito,  i la sessió es celebra a la Casa Consistorial,  sota la presidència del Batle, Sr. 
Salvador Femenias Riera.

1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.-

 S'aprova,  per  unanimitat  dels  membres  del  Plenari,  conforme al  que  disposa 
l'article 91.4 de Llei Balear Municipal i de Règim Local, 20/2006 de 15 de desembre, 
l'acta plenària corresponent a la sessió celebrada en data 27.12.2023.

2) NOVA APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL 
DE NNSS   NÚM.   2/2022  .-  

El portaveu del PI i primer Tinent de Batle de l'equip de Govern municipal, Miquel 
Jaume, recorda que es tracta de canviar la qualificació urbanística de la zona on es farà 
l'escoleta.  Aquest  portaveu comenta  després  el  llarg  i  garantista  que  actualment  és  el 
procés de modificació d'unes NNSS. Seguidament anuncia el representant de l'equip de 
Govern municipal que ja s'han rebut els informes pendents d'altres administracions, els 
quals  serveixen,  segons  el  regidor  del  PI  esmentat,  perquè  anem aprenent  a  tramitar 
aquestes  coses.  També  es  refereix  Miquel  Jaume  a  una  al·legació  que  hi  havia  a 
l'expedient que ens ocupa i que no es va tenir en compte anteriorment, de la qual diu el 
regidor Jaume que una vegada revisada resulta evident que el seu autor s'ha equivocat de 
procediment,  ja que el propi escrit  de l'interessat fa referència a una altra modificació 
puntual, que és la 1/2022, relativa a la ronda de circumval·lació; afegint l'esmentat regidor 
que  en  aquest  sentit  ja  s'ha  manifestat  el  Secretari  municipal  a  l'informe seu  previ  a 
l'aprovació provisional de la modificació puntual 2/2022. Acaba ja la primera intervenció 
el regidor ponent, en relació amb aquest punt de l'ordre del dia, proposant la desestimació 
de l'al·legació referida i la corresponent aprovació provisional de la modificació puntual 
2/2022.

Demana per un moment l'ús de la paraula el Secretari abans al·ludit, dient que, 
malgrat  que  ell  hagi  proposat  al  seu  informe  la  desestimació  de  l'única  al·legació 
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presentada, i atès que aquest informe no és vinculant, també podria el Ple no admetre-la, 
per entendre que està equivocada i no es refereix a la modificació puntual que correspon.

Després ve el torn per a l'altre grup municipal, diferent del de l'equip de Govern, i 
és la portaveu de Més, Antònia Gual Bauzà, qui pren la paraula en aquest cas, dient que 
estam en allò de sempre, perquè els d'aquest grup no han rebut a temps la documentació 
que correspon a aquest assumpte de l’ordre del dia i  que així no poden treballar; fent 
referència aquesta regidora a una sèrie de documents requerits pel Consell Insular amb 
posterioritat a l’aprovació inicial de la modificació de NNSS que ens ocupa. També apunta 
la regidora Gual que per part de l'Ajuntament s'han introduït modificacions posteriors a 
l'aprovació provisional i que si l'equip de Govern municipal treballa d'aquesta manera, no 
l'estranya que no rebi resposta d'altres organismes o que el poble no tingui escoleta, ni 
altres infraestructures municipals.

Al 2n torn per al PI, el portaveu de l'equip de Govern municipal, Miquel Jaume, 
afirma que ja sap que els del grup de la regidora Antònia Gual fan les coses millor, però 
repeteix que els del PI estan aprenent. La portaveu de Més al·ludida respon que si els de 
l'equip de Govern estan pagant a una empresa perquè assessori, és normal que hi hagi una 
documentació que aquesta regidora entén bàsica en una modificació de NNSS. Pel que fa 
al retret formulat per aquesta regidora sobre les infraestructures municipals, per replicar-lo 
intervenen  els  regidors  de  l'equip  de  Govern  municipal,  Víctor  López  i  Magdalena 
Márquez, apuntant a l'herència rebuda dels mandats anteriors del PSM a Petra. I llavors es 
produeix una discussió sobre aquest tema entre regidors dels dos grups municipals en què 
també intervenen Pere Josep Bauçà i el Batle.

Ja dins del torn final per al ponent, Miquel Jaume reitera la seva proposta d’acord 
plenari prèviament formulada, és a dir: la desestimació de l’única al·legació que consta 
presentada i l’aprovació provisional de la modificació puntual 2/2022. Tot seguit el Sr. 
Batle  sotmet  a  votació  aquest  assumpte  de  l'ordre  del  dia  amb l'obtenció  del  resultat 
següent:

Vots emesos: 11
Vots a favor: 9 del PI
Vots en contra: 2 de Més per Petra
Abstencions: 0.

Per tant,  s'aprova per majoria de 3/4 dels regidors que componen el  Plenari  (9 
sobre 11), la desestimació de les al·legacions presentades per Pere Ribot Bestard, contra 
l'aprovació inicial de la modificació puntual de les NNSS núm. 2/2022 (RGE:1582 de data 
26-8-2022) i l'aprovació provisional de la dita modificació.

3.- MOCIONS,   ESCRITS, SOL·LICITUDS I INFORMACIONS.-  

a) Moció de MÉS PER PETRA relativa al trànsit.

Seguidament es transcriu literalment aquesta moció, que va ser presentada per la 
portaveu de Més,  Antònia Gual Bauzà, però que ara és defensada pel seu company de 
grup municipal, Pere Josep Bauçà, el qual actua com a portaveu d'aquest grup per a aquest 
assumpte:

“MOCIÓ PER REGULAR EL TRÀNSIT DE VEHICLES DINS L’INTERIOR DEL CASC 
URBÀ DE PETRA
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La  circulació  de  vehicles  pesants  per  l’interior  del  casc  urbà  ha  estat  una  font  de 
problemes i molèsties per als veïns del municipi. Tot i que la seva circulació ha anat 
decreixent amb el pas dels anys creiem que s’ha de donar una alternativa viable, ràpida i 
factible en aquesta situació.

Hem de tenir en compte que ara mateix el límit de tonatge per circular per dins el poble  
és de 18 tones.

La  solució  no  pot  passar  només  per  la  construcció  d’una  ronda  que  depèn  de  la 
modificació de les normes subsidiàries. A més, la possibilitat de la seva construcció ha 
generat una forta oposició entre els afectats. No és una alternativa ni viable, ni ràpida, ni  
factible, ni fruit del consens.

A Petra tenim varis carrers que estan considerats carreteres i, per tant, la seva regulació 
depèn del Consell de Mallorca (Major, Manacor, Collet, Ciutat). En canvi sí que es poden 
regular el trànsit a tota la resta de carrers que són competència municipal.

Conscients de la dificultat de controlar el trànsit rodat del poble, es podrien instal·lar 
càmeres de vídeo vigilància per detectar quins camions entren dins el poble i sabre si 
estan autoritzats o bé sobrepassen el pes permès

Per aquests motius, el plenari de l’Ajuntament pe Petra proposa :

1. Crear una Ordenança municipal de circulació del municipi de Petra.
2. Que  únicament  puguin  circular  per  l’interior  del  casc  urbà  els  vehicles  de 

repartiment de mercaderia amb pes màxim autoritzat fins a 7500 quilos.
3. Instal·lar senyalització indicant el canvi de normativa de tonatge.
4. Instal·lar càmeres de vigilància per controla l’entrada dels vehicles.
5. Instar a la Policia Local a realitzar els control pertinents per tal de fer complir la 

normativa vigent de circulació.
6. Instar al Consell de Mallorca a adaptar els mateixos límits als carrers que són 

competència seva.”

En l'exposició de l'esmentat regidor, aquest afirma que els del seu grup municipal 
han estat mirant com regulen el trànsit altres municipis i que han detectat que Petra no té 
una regulació amb ordenança al respecte, que inclogués, per exemple prohibicions de pas 
a camions, si el seu pes supera les 7,5 tones; que segons Pere Josep seria el pes màxim que 
tenen els camions de Petra. També proposa aquest regidor una vídeo-vigilància similar a 
l'establida  per  a  la  zona  ACIRE.  D'altra  banda,  el  portaveu  de  Més  reconeix  que 
l'Ajuntament no pot  regular els  carrers que tenen consideració de carreteres i  per  tant 
depenen del CIM (carrers Major, Ciutat  i  Collet),  però la resta sí,  afegeix Pere Josep. 
Finalment, conclou la seva exposició el ponent, dient que el Consistori pot limitar l'accés 
de camions dins del poble i també pot proposar al Consell que posi limitacions als carrers 
on l'Ajuntament no pot, per haver-hi carretera; i acaba el regidor abans esmentat llegint les 
propostes finals de la moció més amunt.

Després pren la paraula el representant del grup municipal PI, Miquel Jaume, com 
a portaveu també de l'equip de Govern municipal, afirmant que està bé que facin aquesta 
proposta des del grup Més i que potser més endavant s'aprovarà; però afegeix el regidor 
Jaume que ara mateix els de l'esmentat equip de Govern estan pendents d'un Estudi de 
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mobilitat i d'uns informes de carreteres sobre les obres en marxa.
En el seu 2n torn d'intervenció, el regidor ponent, Pere Josep Bauçà, replica que els 

motius  al·legats  pel  portaveu  del  PI  per  no  donar  suport  a  la  moció,  no  impedeixen 
començar a treballar respecte a carrers que no són carreteres.

En el 2n torn d'intervenció per al PI, Miquel Jaume anuncia que, ja que l'equip de 
Govern  municipal  ha encarregat  l'Estudi  de  mobilitat,  esperarà  que  es  faci  el  mateix. 
També intervé el Batle dient que el proposat per Pere Josep en relació amb el CIM no és 
tan senzill, perquè s'han de negociar coses i assumir costos en cas de cessió de trossos de 
carretera.
  Ja en el torn final per al regidor ponent, Pere Josep Bauçà es reafirma en els motius 
exposats  perquè  l'equip  de  govern  municipal  secundi  la  iniciativa  que  ha  defensat  en 
aquesta sessió, si es vol acabar amb el trànsit de camions dins del poble.
    Així les coses, i a manca de posteriors intervencions, el Sr. President obre pas a 
que es voti la moció prèviament transcrita, amb obtenció del següent resultat:  

Vots emesos: 11
Vots a favor: 2 de Més per Petra
Vots en contra: 9 del PI
Abstencions: 0.

Per tant es rebutja, per majoria de 3/4 dels regidors que componen el Plenari (9 
sobre 11), la moció prèviament transcrita

b) Moció de MÉS PER PETRA, relativa a la paritat.

Seguidament es transcriu literalment aquesta moció, que va ser presentada per la 
portaveu de Més, Antònia Gual Bauzà:

“MOCIÓ PER PROMOURE LA PARITAT ALS ÒRGANS DE GOVERN MUNICIPALS

La composició de la corporació municipal de l’Ajuntament de Petra està formada 
en  un  45% de  dones  com  a  resultat  de  la  concurrència  a  les  urnes  en  unes  llistes 
electorals paritàries en l’aplicació de la Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, del Règim 
Electoral General que exigeix la composició equilibrada de les llistes electorals i això 
s’aplica a les nostres eleccions a la Batlia de Petra en què al conjunt de la llista i, en tot  
cas en cada tram de 5 llocs, els candidats ja siguin dones o homes no poden representar 
menys de 40%. Però aquesta llei de 1985 no diu què passa amb els òrgans de govern un 
cop que s’ha constituït la corporació municipal en el nostre cas composta per 6 homes i 5 
dones.  Però la  paritat  que ja  existeix  a  l’actual  consistori  no es  veu reflectida en  la 
composició dels diferents òrgans de govern municipals.

És una evidència més de la poca presència femenina en llocs decisius en la nostra 
societat, fet que es marca com a un dels 17 Objectius per al Desenvolupament Sostenible 
que es varen pactar a les Nacions Unides a l’any 2015 on es defineix com una de les seves 
metes vetllar per la participació plena i efectiva de les dones i la igualtat d’oportunitats 
de lideratge en tots  els  àmbits  de presa de decisions en la vida política,  econòmica i 
pública. Per això el grup de Més per Petra demana que aquesta paritat electoral es vegi 
reflectida en cada un dels òrgans de govern de l’Ajuntament de Petra, tant a les Juntes de 
Govern com a les Comissions Informatives.”

Igual que pel que fa a l'anterior moció, ara pren la paraula el representant del grup 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 7

XD
D

JH
D

XN
JG

JS
44

FN
9X

H
PY

PA
C

 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//a

jp
et

ra
.s

ed
el

ec
tro

ni
ca

.e
s/

 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 4
 d

e 
6 



municipal  PI,  Miquel  Jaume,  com a portaveu també de  l'equip  de  Govern  municipal, 
afirmant que els  del  grup esmentat estan d'acord en el  fons,  però no en les  formes;  i 
anunciant el vot en contra d'aquest grup. El regidor citat es refereix concretament a la 
Junta de Govern Local i  a la Comissió informativa,  dient que a les sessions d'aquests 
òrgans col·legiats assisteixen els regidors que poden; afegint Miquel Jaume que el que ha 
proposat el grup Més ho pot fer aquest grup municipal, si vol, però que els del grup PI 
donen prioritat  als  regidors  que  poden,  això  és:  a  l'efectivitat  i  a  la  possibilitat,  amb 
independència del sexe dels interessats i sense que els del grup PI siguin contraris a la 
paritat  entre homes i  dones.  Després el  Sr.  President obre pas a que es voti  la moció 
prèviament transcrita, amb obtenció del següent resultat:  

Vots emesos: 11
Vots a favor: 2 de Més per Petra
Vots en contra: 9 del PI
Abstencions: 0.

Per tant es rebutja, per majoria de 3/4 dels regidors que componen el Plenari (9 
sobre 11), la moció prèviament transcrita.

Després se succeeixen una sèrie d'intervencions per part de regidors de l'equip de 
Govern municipal, com: Catalina Gibert de l'àrea de cultura, comunicant l'organització 
d'un conta contes per a incentivar la lectura; o Catalina Bujosa, encarregada del control 
d'espais  municipals,  informant  sobre  els  esdeveniments  inclosos  en  la  Rua;  o  Víctor 
Manuel López de l'àrea de joventut,  informant sobre un programa anomenat "No hi ha 
espai per al masclisme"; o el primer tinent de Batle, Miquel Jaume, donant compte que ha 
arribat  l'informe  de  Patrimoni  pel  que  fa  a  la  modificació  puntual  de  NNSS 1/2022, 
referida a la ronda de circumval·lació, i de com s'abordaran les al·legacions presentades, 
amb la  col·laboració  de  la  consultoria  GATT,  sense  perjudici  dels  informes  tècnics  i 
jurídics,  a  càrrec  d'arquitecta  i  Secretari  municipals,  respectivament;  així  com  de  la 
previsió, a més, de mantenir reunions en particular amb els afectats per la modificació de 
NNSS,  per  explicar-los  la  mateixa  i  de  la  intenció  municipal  de  no  perjudicar  els 
interessats, sinó de desviar els camions de les graveres. Aquest últim regidor, també es 
refereix a un canvi en els dies de recollida de determinats tipus de residus (paper/cartró i 
vidre).

4.-   DECRETS DE BATLIA.-  

Com que no es produeixen intervencions, quant a aquest altre punt de l' ordre del 
dia, el Sr. Batle dona pas al següent.

5.- INTERPEL·LACIONS, PRECS I PREGUNTES.-

Ara  i  dins  d'aquest  altre  punt  de  l'ordre  del  dia,  intervé la  regidora  de  Més, 
Antònia Gual  Bauzà,  recordant  que fa dos mesos va demanar  que s'actualitzessin els 
contractes  municipals  al  Web municipal  i  que torna ara  amb aquesta  petició;  ja  que, 
segons afirma aquesta regidora, l'última actualització és del 2018.  

Després de contestar el Batle a l'anterior, que s'està treballant sobre això, dóna per 
finalitzada aquesta sessió plenària, essent les 22,06 hores. Després de la qual cosa ofereix 
un torn de precs i preguntes per al públic present a la sala, sobre temes concrets d'interès 
municipal, en virtut del que disposen els articles 88.3 i 228.2 del ROF i 12 del ROM. És 
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llavors quan una persona del públic pregunta si va a constar en acta el que ha dit el Batle 
a un del públic. Escoltat l'anterior el Secretari municipal sol·licita l'ús de la paraula al 
Batle, conforme al que disposa l'article 94.1 d) del ROF i/o 13.15 del ROM, afirmant que 
no és obligat recollir tot i qualsevol cosa en acta, sinó que queda a criteri del Secretari 
actuant, fer constar en la mateixa determinades incidències esdevingudes o detalls que es 
considerin necessaris per reflectir el succeït en la sessió. Així per exemple, continua dient 
el  funcionari  citat,  que considera  irrellevant  que  un hagi  dit  o  no  que un  regidor  és 
socialista, per al tema que era objecte del punt de l'ordre del dia en qüestió. Finalitza la 
seva intervenció el Secretari municipal dient que la manera de no embullar amb l'acta és 
que, quan un regidor vulgui que alguna cosa que diu consti dins d'aquesta, ho demani ell 
mateix expressament, per tenir-hi dret; i a la qual cosa es donarà compliment pel Secretari 
municipal (en els termes prevists a l'article 13.11 del ROM).
     

Després  de  la  intervenció  anterior,  el  Sr.  Batle  dóna  per  finalitzada  també  la 
reunió, a les 22,13 hores;  i  jo com a Secretari estenc la present acta la qual certifico.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT
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